

CBGC's Commitment to Truth and Reconciliation

The Truth and Reconciliation Commission of Canada published their Calls to Action in 2015. Call to action number 23 included a call to all levels of government to provide cultural competency training for all health-care professionals.

As the credentialling body for Canadian Genetic Counsellors, the Canadian Board of Genetic Counselling encourages Canadian Certified Genetic Counsellors (CCGC) to commit to ongoing education about Indigenous issues and rights in Canada. To be a culturally competent genetic counsellor in Canada, we must face our history of colonization and systemic oppression against the Indigenous peoples of Canada. As such, the CBGC will grant continuing education credits (CECs) for specific Canadian courses on Indigenous issues in the same manner that CECs are assigned to genetics-based courses to recognize our CCGCs' commitment to Truth and Reconciliation.

To be considered for CECs, courses must be:

- Affiliated with a Canadian University

or

- Previously approved for continuing education credits by a Canadian health care credentialling body

and

- Provide proof of course completion that can be provided to the CBGC

Final approval of course eligibility will be made by the CBGC CEC committee. Requests for course eligibility can be made prior to registering for the course. Available CECs will be calculated using CBGC's CEC guidelines, with a maximum of 15 CECs during each recertification period belonging to this learning category. Courses eligible for CECs must have been completed after January 1, 2023.

Previously reviewed programs that are eligible for CBGC CECs (to be reviewed annually):

Indigenous Canada – University of Alberta – Online course

<https://www.ualberta.ca/admissions-programs/online-courses/indigenous-canada/index.html>

Indigenous Canada is a 12-lesson Massive Open Online Course (MOOC) from the Faculty of Native Studies that explores the different histories and contemporary perspectives of Indigenous peoples living in Canada.

From an Indigenous perspective, this course explores complex experiences Indigenous peoples face today from a historical and critical perspective highlighting national and local Indigenous-settler relations.

Indigenous Canada is for students from faculties outside the Faculty of Native Studies with an interest in acquiring a basic familiarity with Indigenous/non-Indigenous relationships.

Credit requirements for the Indigenous Canada – University of Alberta – Online course

- Complete the paid version of the course to achieve the full certificate - \$66
- Achieve the final certificate at the end of the ~20-hour program
- Submitting the certificate gains you 15 CECs towards recertification at no additional cost.

--

SAN'YAS ANTI-RACISM INDIGENOUS CULTURAL SAFETY TRAINING PROGRAM

<https://sanyas.ca/>

There are three province specific programs – BC, Manitoba and Ontario – but anyone can enroll in a San'yas course, regardless of where you live globally. The San'yas team will help you choose the course that is right for you (typically the course offered by the province that is geographically nearest to them.)

BC - if you work with one of the following organizations, you may have access to a seat in a San'yas course that has already been paid for. You can register online using your workplace email:

Provincial Health Services Authority

Interior Health Authority

Fraser Health Authority

Vancouver Island Health Authority

Ministry of Health

If you self-identify as Indigenous, live in BC, and do not have cost coverage for registration (e.g., your workplace/organization will not fund your seat, or if the cost is preventing you from signing up), you may have access to funding alternatives. You can find out more or register via email.

Manitoba - Register for a San'yas - MICST course through my workplace or organization

If you are an employee of Shared Health, you can inquire with your manager about how to access MICST or click here <https://wrha.mb.ca/indigenous-health/cultural-initiatives/micst/>

If you self-identify as Indigenous and do not have cost coverage for registration (e.g., your workplace/organization will not fund your seat, or if the cost is preventing you from signing up), you may have access to funding alternatives. You can find out more or register via email

Ontario

Register for an Ontario course through my workplace or organization

If you work for an organization funded by Ontario Health, you may have access to a seat in a San'yas course that has already been paid for. In this case you will be registered by your organization. Please contact your manager for more information or email the Ontario Registrar at leresha.lickers@phsa.ca.

If you self-identify as Indigenous and do not have cost coverage for registration (e.g., your workplace/organization will not fund your seat, or if the cost is preventing you from signing up), you may have access to funding alternatives. You can find out more or register via email.

Credit requirements for the SAN'YAS ANTI-RACISM INDIGENOUS CULTURAL SAFETY TRAINING PROGRAM course

- Complete any one of the available versions of the course
- Achieve the final certificate at the end of the program
- Submitting the certificate grants you 8 CECs towards recertification at no additional cost.

L'engagement du CCCG en faveur de la vérité et de la réconciliation

La Commission de Vérité et de Réconciliation du Canada a publié ses appels à l'action en 2015. L'appel à l'action numéro 23 demandait à tous les niveaux de gouvernement d'offrir une formation sur les compétences culturelles à tous les professionnels de la santé.

En tant qu'organisme d'accréditation des conseillers en génétique canadiens, le Conseil canadien de conseil génétique encourage les conseillers en génétique agréés canadiens (CGAC) à s'engager à suivre une formation continue sur les questions et les droits des peuples autochtones au Canada. Pour être un conseiller génétique compétent sur le plan culturel au Canada, nous devons faire face à notre histoire de colonisation et d'oppression systémique à l'encontre des peuples autochtones du Canada. C'est pourquoi le CCCG accordera des crédits de formation continue (CFC) pour des cours canadiens spécifiques sur les questions autochtones, de la même manière que des CFC sont attribués à des cours de génétique, afin de reconnaître l'engagement de nos CGAC en faveur de la vérité et de la réconciliation.

Pour être pris en considération, les cours doivent être

- Être affiliés à une université canadienne

Ou

- Avoir été approuvés pour des crédits de formation continue par un organisme canadien d'accréditation dans le domaine des soins de santé

Et

Fournir une attestation d'accomplissement du cours qui peut être fournie au CCCG.

L'approbation finale de l'admissibilité d'un cours sera faite par le comité des crédits de formation continue (CFC) du CCCG. Les demandes d'admissibilité peuvent être faites avant l'inscription au cours. Les CEC disponibles seront calculés sur la base des lignes directrices du CCCG en matière de CFC, avec un maximum de 15 CFC pour chaque période de renouvellement d'accréditation appartenant à cette catégorie d'apprentissage. Les cours éligibles doivent avoir été complétés après le 1er janvier, 2023.

Programmes préapprouvés (à revoir chaque année) :

***Indigenous Canada* - Université de l'Alberta - Cours en ligne (en anglais, notes et sous-titre en français disponibles).**

<https://www.ualberta.ca/admissions-programs/online-courses/indigenous-canada/index.html>

Indigenous Canada est un cours en ligne ouvert et massif de 12 leçons de la Faculté des études autochtones qui explore les différentes histoires et perspectives contemporaines des peuples autochtones vivant au Canada.

D'un point de vue autochtone, ce cours explore les expériences complexes auxquelles les peuples autochtones sont confrontés aujourd'hui d'un point de vue historique et critique, en soulignant les relations nationales et locales entre les autochtones et les colons.

Indigenous Canada s'adresse aux étudiants des facultés autres que la faculté d'études autochtones qui souhaitent acquérir une connaissance de base des relations entre autochtones et non-autochtones.

Prérequis pour accéder aux crédits pour ce cours

- Compléter la version payante du cours pour obtenir le certificat complet - \$66
- Obtenir le certificat final à la fin du programme d'environ 20 heures.
- En soumettant le certificat, vous obtenez 15 CEC pour le renouvellement de l'accréditation, sans frais supplémentaires.

PROGRAMME DE FORMATION À LA SÉCURITÉ CULTURELLE AUTOCHTONE ANTIRACISTE SAN'YAS (anglais seulement)

<https://sanyas.ca/>

Il existe trois programmes spécifiques aux provinces de la Colombie-Britannique, du Manitoba et de l'Ontario - mais tout le monde peut s'inscrire à un cours San'yas, quel que soit l'endroit où l'on vit dans le monde. L'équipe San'yas vous aidera à choisir le cours qui vous convient le mieux (généralement le cours offert par la province la plus proche géographiquement).

Colombie-Britannique - si vous travaillez avec l'une des organisations suivantes, vous pouvez avoir accès à une place dans un cours San'yas qui a déjà été payé. Vous pouvez vous inscrire en ligne en utilisant l'adresse électronique de votre lieu de travail :

Provincial Health Services Authority (Autorité provinciale des services de santé)

Autorité sanitaire de l'intérieur (Interior Health Authority)

Autorité sanitaire de Fraser

Autorité sanitaire de l'île de Vancouver

Ministère de la santé

Si vous vous identifiez comme autochtone, que vous vivez en Colombie-Britannique et que vous ne pouvez pas couvrir les frais d'inscription (par exemple, votre lieu de travail ou votre organisation ne financera pas votre inscription ou si le coût vous empêche de vous inscrire), vous pouvez avoir accès à d'autres sources de financement. Vous pouvez en savoir plus ou vous inscrire par courriel.

Manitoba - S'inscrire à un cours San'yas par l'intermédiaire de mon lieu de travail ou de mon organisation

Si vous êtes un employé de *Shared Health*, vous pouvez vous renseigner auprès de votre gestionnaire sur la façon d'accéder au cours ou cliquer sur <https://wrha.mb.ca/indigenous-health/cultural-initiatives/micst/>.

Si vous vous identifiez comme autochtone et que vous ne pouvez pas couvrir les frais d'inscription (par exemple, votre lieu de travail/organisation ne financera pas votre place, ou si le coût vous empêche de vous inscrire), vous pouvez avoir accès à d'autres sources de financement. Vous pouvez demander plus d'information ou vous inscrire par courriel.

Ontario

Inscrivez-vous à un cours en Ontario par l'intermédiaire de mon lieu de travail ou de mon organisation

Si vous travaillez pour un organisme financé par Santé Ontario, vous pouvez avoir accès à une place dans un cours de San'yas qui a déjà été prépayée. Dans ce cas, vous serez inscrit par votre organisme.

Veuillez contacter votre responsable pour plus d'informations ou envoyer un courriel au registraire de l'Ontario à l'adresse suivante : leresha.lickers@phsa.ca.

Si vous vous identifiez comme autochtone et que vous ne pouvez pas couvrir les frais d'inscription (par exemple, votre lieu de travail/organisation ne financera pas votre place, ou si le coût vous empêche de vous inscrire), vous pouvez avoir accès à d'autres sources de financement. Vous pouvez demander plus d'information ou vous inscrire par courriel.

Pré-requis pour accéder aux crédits pour ce cours

- Compléter l'une des versions disponibles du cours
- Obtenir le certificat final à la fin du programme
- En soumettant le certificat, vous obtenez 8 CEC pour le renouvellement d'accréditation, sans frais supplémentaires.